
PROTOKÓŁ NR 42/2022  

Z POSIEDZENIA KOMISJI OŚWIATY, KULTURY I SPORTU 

z dnia 26 października 2022 r. 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.  

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – radny Artur 

Mietek.  

O godz. 17.00 Przewodniczący komisji powitał członków komisji oraz osoby zaproszone.  

Lista obecności członków komisji, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności osób zaproszonych, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

Przewodniczący komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia, poprosił o 

zgłaszanie uwag i zmian.  

Zaproponowano by punkt 8 Przygotowania do Święta Zmarłych oraz świąt patriotycznych 

na terenie Gminy Wieliszew, ze szczególnym uwzględnieniem zabytkowych miejsc pamięci, 

przesunąć do punktu 3.  

Więcej zmian nie zgłoszono. Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie nw. porządek 

posiedzenia.  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

3. Przygotowania do Święta Zmarłych oraz świąt patriotycznych na terenie Gminy 

Wieliszew, ze szczególnym uwzględnieniem zabytkowych miejsc pamięci. 

4. Rozpatrzenie prośby Pani Moniki Gościniak, Dyrektorki Niepublicznego Żłobka 

Sensorycznego Neuronek dot. zwiększenia wynagrodzenia dla opiekunów dziennych. 

5. Omówienie aktualnych  inwestycji oświatowych, 

6. Opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. 

7. Informacja Kierownika Referatu Ochrony Środowiska dotycząca akcji „Sprzątanie 

świata”. 

8. Dyskusja na temat regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji /z dn. 13.09.2022 r./. 

10. Sprawy różne.  

11. Zamknięcie posiedzenia.  

W wyniku głosowania porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie 5 głosami ZA.  

Ad. 3. Przygotowania do Święta Zmarłych oraz świąt patriotycznych na terenie 

Gminy Wieliszew, ze szczególnym uwzględnieniem zabytkowych miejsc pamięci. 

Dyrektor Ośrodka Kultury w Wieliszewie – p. Dariusz Skrzydlewski omówił przygotowania 

do obchodów Święta Niepodległości. Poinformował, o planowanym na dzień 10 listopada 

XXII Festiwalu Kultury Ludowej im. Stanisława Moniuszki oraz obchodach 11 listopada, 

które odbędą się w Janówku oraz w Wieliszewie. Odbędzie się wystawa plenerowa pt. 

Ojcowie Niepodległości, która będzie zlokalizowana w Parku Niepodległości.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj omówiła przygotowania od Święta 

Zmarłych, w poniedziałek 31 października zostaną rozstawione znicze i chryzantemy na 

cmentarzu wojskowym w Wieliszewie. W Janówku Pierwszym zostanie naprawiona płyta 

pomnika przy którym odbywają się uroczystości w dniu 11 listopada.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj przedstawiła plany związane z 

obchodami Święta Zmarłych. Na przy mogiłach poległych żołnierzy na cmentarzu w 



Wieliszewie zostaną rozstawione znicze i kwiaty. W Janówku Pierwszym zostanie 

naprawiona płyta pomnika przed świętem 11 listopada. 

Ad. 4. Rozpatrzenie prośby Pani Moniki Gościniak, Dyrektorki Niepublicznego 

Żłobka Sensorycznego Neuronek dot. zwiększenia wynagrodzenia dla opiekunów 

dziennych.  

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych – p. Jerzy Iwański poinformował, że zgodnie z uchwałą 

Rady Gminy, kwota dofinansowania dla opiekuna dziennego wynosi 100 złotych na dziecko, 

dla klubu dziecięcego 200 złotych, a dla żłobków 500 złotych. Wnioskodawczyni wnosi o 

zwiększenie kwoty do 300 złotych dla opiekuna dziennego. Przedstawiona została 

symulacja wzrostu kosztów o 100 złotych na dziecko w każdym aspekcie dofinansowania. 

Rocznie ta zmiana spowodowałaby, obciążenie budżetu gminy o ponad 107 300 złotych.  

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak dopowiedziała, że na dzień 30 września br. środki 

w budżecie gminy na działanie żłobków i klubów dziecięcych to kwota 1 154 000 złotych. 

Na sesję została przygotowana zmiana o zwiększenie środków o 300 000 złotych.  

Przewodniczący komisji zauważył, że zmiana kwot w uchwale konieczna byłaby również w 

pozostałych punktach. W obecnej sytuacji, kiedy nie jest jeszcze znany projekt budżetu na 

2023, trudno jest zdecydować w podniesieniu dofinansowania. Stwierdził również, że nie 

można rozpatrywać zmian w dofinansowaniu dla podmiotów komercyjnych bez zmian w 

regulaminie wynagradzania nauczycieli.  

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak wyjaśniła, że zadania oświatowe stanowią istotną 

pozycję w budżecie gminy. W obecnie zadania subwencjonowane wynoszą ok 29 mln 

złotych, a subwencja wynosi ok 24 mln złotych. Od 2023 r. ulegnie podniesieniu pensja 

minimalna, która od stycznia będzie wynosić 3 490 zł a od lipca 3 600 zł. Planowane są 

również podwyżki dla nauczycieli o 7,8%. Skarbnik Gminy poinformowała również, że w 

2023 r. wydatki na oświatę osiągną kwotę ok 70 mln złotych.  

Przewodniczący komisji poprosił o informacje czy zapowiedziane podwyżki pensji 

minimalnej, będą miały wpływ na kwoty jakie nauczyciele otrzymają po wprowadzonych 

zmianach w regulaminie wynagradzania.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański wyjaśnił, że jeśli wzrosną wynagrodzenia nauczycieli o 

ok 8%, wtedy dodatki co są w regulaminie również wzrosną o ok 8%.  

Członkowie komisji poprosili o przygotowanie zestawienia porównującego regulaminy 

wynagradzania w poszczególnych gminach w powiecie.  

Przewodniczący komisji zaproponował by kwestie związane regulaminem wynagradzania 

nauczycieli, rozpatrzeć na kolejnym posiedzeniu komisji.  

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska dopowiedziała, została podjęta uchwała 

dzięki, której rodzice dzieci, poniżej 3 roku życia, mogą się ubiegać o 400 zł z budżetu 

państwa, w momencie kiedy dziecko uczęszcza do żłobka.  

Przewodniczący komisji zgłosił wniosek formalny w sprawie odrzucenia wniosku 

dotyczącego zwiększenia wynagrodzenia dla opiekunów dziennych.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 5 głosami ZA. 

Przewodniczący komisji zgłosił wniosek formalny w sprawie rozpatrzenia wniosku ZNP 

dotyczącego zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli na kolejnym posiedzeniu 

komisji.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 5 głosami ZA. 

Członkowie komisji poprosili o informacje czy lepiej zwiększyć środki w dodatku 

motywacyjnym czy fundusz nagród.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański stwierdził, że dodatek motywacyjny może być mało 

zauważalny przez nauczycieli. Jeżeli zwiększy się środki na fundusz nagród, którym 



dysponuje dyrektor danej placówki, wtedy może być ta nagroda zauważona przez 

nauczycieli.  

Ad. 5. Omówienie aktualnych inwestycji oświatowych.  

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska przedstawiła informację o realizowanych 

inwestycjach oświatowych. Poinformowała, że rozpoczęły się prace budowy szkoły w 

Olszewnicy Starej.  

Trwa projektowanie rozbudowy szkoły w Skrzeszewie.  

Trwa opracowanie koncepcji budowy przedszkola w Michałowie Reginowie oraz rozbudowy 

SP nr 1 w Wieliszewie. Zastępca Wójta poinformowała, że w momencie ukończenia 

koncepcji zostanie ona przedstawiona na kolejnym posiedzeniu komisji.  

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska poinformowała, że w związku podjęte zostały 

rozmowy z jednym z przedsiębiorców, który pobudował budynek w Wieliszewie, który 

gmina mogłaby wynająć długoterminowo budynek na cele utworzenia przedszkola. W 

obecnej sytuacji, jest to dobre rozwiązanie w przypadku, gdy gmina nie ma możliwości 

wybudowania nowego przedszkola w Wieliszewie.  

Radny Rafał Donarski poprosił o informację, kiedy dzieci z przedszkola, które tymczasowo 

są w Zatoce przygód i w SP nr 2, zostaną przeniesione do lokalu w Arii.  

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska poinformowała, że inwestor ma problemy 

odbiorów z Gaz Systemu.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański dopowiedział, że konieczne będzie zaopiniowanie wniosku 

o zezwolenie na funkcjonowanie przedszkola przez kuratorium. Jak również konieczne 

będzie poinformowanie rodziców dzieci o przeniesieniu do nowej placówki.  

Ad. 6. Opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy.  

Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XLIV/410/2018 Rady Gminy Wieliszew z dnia 8 marca 2018 r. w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Wieliszew. 

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański wyjaśnił, że do 5 h opieka w przedszkolu jest bezpłatna, 

powyżej 5 h rodzic ponosi opłatę w wysokości 1 złotego. Ustawa daje możliwość 

podniesienia tej opłaty do kwoty 1,14 zł. Rocznie będzie to kwota ok 20 tys. złotych.  

W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną.  

Ad. 7. Informacja Kierownika Referatu Ochrony Środowiska dotycząca akcji 

„Sprzątanie świata”. 

Kierownika Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że na przełomie 

września i października szkoły i przedszkola z terenu gminy brały udział w akcji „Sprzątanie 

świata”. Zebrano około 150 worków śmieci.  

Ad. 8. Dyskusja na temat regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

Przewodniczący komisji poinformował, że punkt ten został rozpatrzony w punkcie 4 

porządku posiedzenia.  

Ad. 9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji /z dn. 13.09.2022 

r./. 

Przewodniczący komisji poinformował, że p. Dorota Sarna zwróciła uwagę na literówkę w 

treści protokołu.  

W wyniku głosowania protokół wraz z poprawkami został przyjęty jednogłośnie 5 głosami 

ZA.  

Ad. 10. Sprawy różne.  



Nie zgłoszono.  

Ad. 11. Zamknięcie posiedzenia.  

O godz. 18.17 Przewodniczący komisji podziękował zebranym za udział i zakończył 

posiedzenie.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokół sporządziła:     Przewodniczący Komisji 

Anna Ziółkowska              Oświaty, Kultury i Sportu 

        Artur Miętek  

 

 

 

 

 


